
Dinsdag 20 juni 1916 – ochtendeditie 

Belgische vluchtelingen te Gouda. 

Een commissie uit het vluchtelingenkamp te Gouda, onder 
voorzitterschap van prof. dr. Frans van Cauwelaert, had tegen 
gisteren voor de Belgische vluchtelingen een feest georganiseerd, om 
uiting te geven aan de gevoelens van erkentelijkheid, welke hen 
bezielen voor het goede onthaal, dat de bewoners in het 
vluchtelingenkamp te Gouda genieten. 

Aan de ingang van het kamp was een ereboog geplaatst en het kamp 
was met groen en bloemen versierd. In de kapel van het kamp werd 
te half tien een plechtige mis opgedragen door de heer W. Bruinvels, 
namens kardinaal Mercier. Na deze plechtigheid werd in het kamp 
receptie gehouden. Tegenwoordig waren o.a. de heren Poullet, 
Belgisch minister van schone kunsten, prof. Van Cauwelaert, M. H. 
Ansloos, lid van het officieel Belgisch comité, baron Van Tuyl van 
Serooskerken, de burgemeester van Gouda, de heer Martens, I. IJssel 
de Schipper en W. Hoyng, leiders en bestuursleden van het kamp, en 
enkele leden van de gemeenteraad. 

Bij de rondgang door het kamp werden bezocht de naaizaal met 
ongeveer 200 werkzame vrouwen en meisjes, de bewaarschool met 
een 70-tal kinderen, de inrichting voor vakonderwijs met een 80-tal 
vrouwelijke en een 70-tal mannelijke leerlingen; verder de 
slaapzalen, de bibliotheek en leeszaal, de kinderzaal, de keukens en 
de eetzaal. Ook aan het ziekenhuis en enige der woningen in het 
Belgisch dorp werd een kort bezoek gebracht. 

Aan het noenmaal in het kamp bracht de heer Rollin aan de 
bestuurders en leiders van het kamp dank voor al hetgeen zij in het 
belang van zijn landgenoten hebben verricht. 



Om 2 uur ging men in optocht naar het stadhuis, voorafgegaan door 
het muziekkorps der vluchtelingen. 

Op het stadhuis werden de Belgische en andere autoriteiten 
ontvangen door burgemeester en wethouders van Gouda. Minister 
Poullet bracht namens de koning der Belgen en de Belgische regering 
dank aan het gemeentebestuur en de burgerij voor de grote 
welwillendheid aan de Belgische vluchtelingen betoond. 

Professor van Cauwelaert bood namens het feestcomité, als blijk van 
dankbaarheid der Belgen, een in een sierlijke casette gesloten album 
aan. 

Mede namens de gemeenteraad, dankte de burgemeester de 
minister voor zijn welwillende woorden en hij richtte een woord van 
persoonlijke dank aan de heren I. IJssel de Schipper en W. Hoyng, als 
leiders van het kamp, voor alles wat zij steeds voor de Belgen hebben 
gedaan en nog doen. 

In optocht ging het daarna naar de sociëteit Ons Genoegen, waar de 
deelnemers hartelijk werden onthaald en menig woord van 
bemoediging en troost werd gesproken. Het feest werd verder in de 
schouwburg voortgezet. 

Parijs, 19 juni. Middagcommuniqué: Aan het Engelse en Belgische 
front een rustige dag. 

Het wekelijks overzicht der Belgische krijgsverrichtingen, lopende van 
10 tot 16 juni, luidt: 

Er viel niets bijzonders voor gedurende de afgelopen week. Behalve 
de gewone wederzijdse artilleriebeschieting heerste slechts om 
Diksmuide en Steenstrate, waar gevechten met handgranaten plaats 
hadden, enige bedrijvigheid. 



 

Dinsdag 20 juni 1916 – avondeditie 

De Belgische Boerenbond heeft zijn jaarlijkse algemene vergadering 
op 13 dezer te Leuven gehouden. De heer Luytgaerens, secretaris-
generaal, gaf verslag over het dienstjaar 1915. Hij wees er op hoe de 
Boerenbond, door bemiddeling van zijn inspecteurs, in het begin van 
het jaar het zijne heeft bijgedragen om het maatschappelijk en 
economisch leven in België weer op te beuren in verschillende 
streken, waar het door de oorlog ontredderd was; hoe hij 
meegewerkt heeft tot het stichten der landbouwcomités en deze 
geholpen heeft bij het aankopen van krachtvoeders voor het vee; hoe 
hij altijd opnieuw in de gelegenheid is geweest de belangen van de 
landbouw te verdedigen. 

Hij besprak de werkzaamheden der verschillende centrale 
instellingen van de Boerenbond: de Boerinnenbond, die reeds meer 
dan 15.000 leden telt, de Tuinbouwersbond; de Aan- en 
Verkoopvennootschap, die weinig zaken verrichtte omdat zij alles 
overliet aan de landbouwcomités; het Zuivelconsulentschap; de 
Centrale Boerenleenbank; de Inspectiedienst en de Verzekeringen; 
hij voegde er een woord aan toe over de Verzekeringen tegen 
arbeidsongevallen en over de Belgische Heidemaatschappij. 

In de Centrale Boerenleenbank is er grote bedrijvigheid geweest; 
haar geldomloop bedroeg ruim 63 miljoen frank; op 31 december had 
zij bijna 23 miljoen frank spaargeld in bewaring; voor dit spaargeld 
heeft ze gans het jaar door 3 procent intrest betaald, wat thans 
buitengewoon gunstig is voor stortingen, die ieder ogenblik mogen 
teruggetrokken worden. Eigenaardig in haar werking gedurende het 
dienstjaar 1915 waren de “kleine oorlogsleningen”: aan geringe 
buitenlieden, door de oorlog beproefd, werden leningen toegestaan 



van ten hoogste 600 F, tegen 2 procent. Raakt het aangekocht 
voorwerp tengevolge van oorlogsfeiten verloren, zo wordt de schuld 
kwijtgescholden. Onder deze uitzonderlijk gunstige voorwaarden kon 
uitgeleend worden, dank zij een overeenkomst met de 
Landbouwafdeling van het Nationaal Hulp- en Voedingscomité, die 
zich verbond het derde van iedere lening renteloos voor te schieten. 
De Centrale Boerenleenbank stond 2.561 dergelijke leningen toe 
voor een bedrag van 1.262.045 F. 

De heer van Olmen, hulpsecretaris, handelde over goede weide, een 
onderwerp dat in deze tijden van voedernood zeer actueel is. 

De hoofdinspecteur, M. van Grunderbeeck, beantwoordde de vraag: 
wat zullen onze plaatselijke verenigingen na de oorlog moeten doen? 

Tenslotte sprak de secretaris-generaal over de huidige toestand der 
boeren en de aanvallen, die tegen hen worden gericht. 

De vergadering, alvorens uiteen te gaan, nam de volgende besluiten: 

Zij nodigt de leden van de Boerenbond uit in de tegenwoordige 
omstandigheden gaarne hun plicht te doen en de noodlijdenden te 
ondersteunen zoveel het hun mogelijk is, maar zij tekent verzet aan 
tegen de overdrijvingen, die thans ingang vinden. 

Zij vraagt, dat van de oogst van 1916 aan de boeren meer rogge en 
haver zou gelaten worden dan in 1915; dat men bij het opeisen der 
granen en bij het vaststellen der prijzen niet uit het oog zou verliezen, 
dat de opbrengst van de oogst dit jaar veel geringer zal zijn dan 
verleden jaar; dat de verkoop der late aardappelen gans vrij zou 
gelaten worden. 



Zij verzoekt eerbiedig de hogere comités al het mogelijke te doen, 
opdat er krachtvoeders voor het vee en maïs voor de hoenders 
zouden bezorgd worden aan de boeren. 

 


